
Zastávám názor, že pokud má 
někdo pomáhat, musí k tomu 
mít odpovídající podmínky. 
Kam tím směřuji? K rozhodnutí 
rozšířit krajskou finanční pod-
poru jak dobrovolným, tak pro-
fesionálním hasičům, zlepšit 
pracovní podmínky krajským 
záchranářům a pomoci obno-
vit monitorovací vážní techni-
ku krajskému ředitelství poli-
cie Kraje Vysočina.

A co to konkrétně obná-
ší? V krajském rozpočtu je 
letos pro profesionální hasiče 
vyčleněno 10 miliónů korun, 
tedy o 4 milióny více než loni. 
Nejen, že budou moci obnovit 
vozový park a starší, ale stá-
le žádanou techniku postou-
pit dobrovolným sdružením, 
ale dojde i na tolik očekávané 
a možná i odsouvané opravy 
výjezdových základen. Ona ta 
práce v týmu krajských hasičů 
opravdu není žádná procház-
ka růžovým sadem. Jen v loň-
ském roce přijala hasiči obslu-
hovaná tísňová linka 150 a 
112 téměř 95 tisíc hovorů. Sta-
tistiky Hasičského záchranné-
ho sboru Kraje Vysočina vyka-
zují 12.287 zásahů, u kterých 
loni hasiči zasahovali, z toho 
více než 800 bylo požárů a 1 
564 dopravních nehod, nej-
častěji však vyjíždí k technic-
kým zásahům – asistence při 
převážení pacientů, otvírání 
bytů, vyprošťování, ale napří-
klad i likvidace následků tech-

nických havárií nebo při úni-
ku plynu. Jejich asistence je 
nezbytná i při likvidaci ohni-
sek nákaz např. ptačí chřip-
ky. Mezi spolky dobrovolných 
hasičů letos Kraj Vysočina 
rozdělí 2,7 miliónu korun, o 
půl miliónu více než loni. Na 
obcích budou moci posílit 
akceschopnost a věnovat se 
více náborům nových mladých 
dobrovolných hasičů. A právě 
tam vidím obrovský potenciál. 
Mám za sebou milé setkání se 
zástupci sborů dobrovolných 
hasičů všech pěti okresů, všude 
jsem se setkával s vřelým přije-
tím a odcházel s novými návr-
hy na možnou budoucí pod-
poru ze strany kraje. Musím 
před výsledky celoroční prá-
ce dobrovolných sborů smek-
nout a poděkovat i touto ces-
tou za práci, kterou pro region 
děláte dobrovolně, ve svém 
volném čase a navíc s obrov-
ským elánem. Dobrou zprávou 
je, že mladých hasičů neubývá, 
požární sport i práce pro obec 
v jednotkách dobrovolných 
hasičů získává na oblibě a je 

více než jen smysluplným trá-
vením volného času. Dobrou 
zprávou pro dobrovolné hasiče 
je navýšení krajské dotace na 
pořízení dopravních automo-
bilů na 400 tisíc korun a také 
se snažím prosadit povýšení 
krajského příspěvku na poří-
zení cisterny od příštího roku 
až do výše 2,5 miliónu korun. 
Obce z Vysočiny tak budou mít 
větší šanci pořídit si potřeb-
nou hasicí techniku. Tento pří-
stup a vyhledávaná alternativa 
pro pořízení dovybavení hasič-
ských zbrojnic je podle mě ide-
ální a má mou podporu.

Na Vysočině vyjíždí sanitky 
se záchranáři na pomoc zraně-
ným z 21 výjezdových zákla-
den. V loňském roce uskutečnili 
téměř 50 tisíc výjezdů a ošet-
řili více než 33 tisíc pacientů. 
Kraj Vysočina dělá maximum 
pro to, aby profesionálové měli 
k dispozici kvalitní a moder-
ní zázemí. Letos kraj předal k 
užívání nové výjezdové stano-
viště v Telči, novostavbu objek-
tu pro záchranáře v Bystřici 
nad Pernštejnem dokončíme v 

prosinci. A co je důležité: další 
stavby ve Velkém Meziříčí a v 
Humpolci začneme budovat v 
druhé polovině roku. S novým 
vlastním zázemím pro krajské 
záchranáře nám pomáhají i v 
Pacově, vhodný pozemek pro 
stavbu nového objektu hledá-
me i v okolí Náměště nad Osla-
vou.

A pokud jde o pomoc kraj-
skému ředitelství policie Kra-
je Vysočina, pak prozradím, že 
je na čase obnovit dosluhující 
vozidlo na kontroly a vážení, 
které operuje především na 
D1. Na kraji jsme připrave-
ni jednat o podpoře právě na 
nákup nového moderního 
transportéru, který disponuje 
plně vybaveným pracovištěm 
umožňujícím okamžité zpraco-
vání výsledků kontrol a samo-
zřejmě nutnou technikou pro 
měření vč. klíčů pro vyhodno-
cování tachografů.

Krajský rozpočet více než kdy 
jindy myslí na zajištění jak pre-
vence, tak ochrany obyvatel.

(Autor je hejtmanem 
Kraje Vysočina)
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Když má pomoc Kraje Vysočina  
reálnou podobu

Březen je už tradičně Měsícem 
knihy. Protože jsme i my chtě-
li podpořit čtenářství, rozhodli 
jsme se uspořádat burzu dět-
ských knih. Děti mohly probrat 
své domácí knihovny a knížky, 
které už přečetly, a na které by 
se doma už jen prášilo, mohly 
za symbolický poplatek nabíd-

nout ostatním čtenářům. Ti, 
kteří jich přinesli nejvíce, získa-
li poukázky, které mohli vymě-
nit za jakékoli vybrané knihy. 

Od první vyučovací hodiny 
do školní kuchyňky a učebny 
keramiky mířily jednotlivé tří-
dy, jejichž žáci mohli vybírat z 
téměř čtyř stovek knih. O nabí-

Polytechnická výchova v MŠ 
podporuje rozvíjení hrubé a 
jemné motoriky, zlepšuje schop-
nost koncentrace a vytrvalost, 
pomáhá rozvíjet logické myšlení. 
Vede děti k osvojení technických 
poznatků a dovedností a k vytvá-
ření kladného vztahu k technice.

Jsme předškoláci ze tří-
dy Berušek a Medvídků z MŠ 
Kamenice u Jihlavy. Každý rok 
navštěvujeme dílnu zdejší ZŠ. 
Pracujeme u ponku se skuteč-
ným nářadím: svěrákem, kla-
dívky, ruční pilkou, vrtačkou, 
smirkovým papírem...

I tento rok jsme se těšili na 
práci v dílně. Pod vedením pana 
školníka jsme řezali malé a vel-
ké dřevěné kvádry, vrtali, lepi-
li...

Práce byla zajímavá a moc nás 
těšila. Domů jsme si odnášeli 
krásnou dřevěnou kočičku. Byli 
jsme hrdí, jak se nám výrobek 
podařil. Chtěli bychom podě-
kovat panu školníkovi, Davidu 
Nedomovi, že nám vše připra-
vil, ochotně pomáhal a také za 
trpělivost s malými „techniky”. 

děti z MŠ Kamenice u Jihlavy
Foto: archiv školy

Vydařená burza dětských knih Jsme malí, ale šikovní 

Školy, představte se

zené tituly byl velký zájem, děti 
vybíraly, listovaly, diskutovaly a 
krátce po poledni byly knížky 
téměř vyprodány. 

Většina z nich byla určena pro 
mladší čtenáře, ale ani starší 
děti neodcházely s prázdnou, 
protože si mohly vybrat ze star-
ších knih vyřazených ze škol-
ní knihovny. Za získané peníze 
budou nakoupeny nové knihy 
do školní knihovny.

Chtěli bychom poděkovat 

všem, kteří přinesli knihy nebo 
si nějakou koupili a podpoři-
li tak myšlenku udržitelnosti a 
lásky k literatuře. Velké podě-
kování patří také šestici žáků 
z 9. B, kteří ochotně pomoh-
li s organizací celé akce, jež se 
konala pod záštitou Sdružení 
rodičů Dřevěnomlýnská.

A. Hromádková a A. Lapešová, 
učitelky ZŠ Havlíčkova, 

Jihlava
Foto: archiv školy

VĚTRNÝ JENÍKOV. Mít šikovné sousedy je radost nejen o Velikono-
cích.  Foto: Jiří Palán 

Palec nahoru za výzdobu

Glosa

Žlutomodrá vlajka
Proč z té Ukrajiny utíkají? Nesouhlasí uprchlíci s vládou Ukrajiny? 

Co k takovým až blábolům jednoho jihlavského zastupitele, který 
podal návrh na stažení ukrajinské vlajky z radnice, říci? Všem je jas-
né, proč asi vlaje na radnici cizí vlajka. A nemusí to být jen ta ukra-
jinská, ale třeba tibetská. Diskuse o tom, zda vlajku vyvěsit, či ne, je 
legitimní, tedy zákonná a v pořádku. Jen ty argumenty, které měly 
podpořit určitý názor, jsou slátaninami. Pravda, mnozí voliči se nad 
tím ani nepozastaví, neboť je pro ně žlutomodrá barva vlajky rudým 
hadrem před očima. Přitom zastupitel či strana mohli zvolit pád-
né argumenty, nad kterými by se museli ostatní pořádně zamyslet. 
Navrhovatel však svým podáním a neschopnosti pochopit, proč asi 
lidé před bombami utíkají (ještě hloupější je, že to samozřejmě sám 
ví), pomohl váženým členům zastupitelstva k jednoduchému rozhod-
nutí – shodit jeho návrh ze stolu.  Petr Klukan 
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� Ohlédnutí za Sportovcem Jihlavska – I. část

� Modelářská soutěž O štít města Jihlavy 2025

� Rodinná hra Kapří den Jihlava

� Křest knihy Psa ani jitrničkou neuhodíš, čajovna Jihlava

� Vyhlášení výsledků Fyzikální olympiády kategorie A v Jihlavě


